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Protokół ze wspólnego posiedzenia  

w dniu 22 lipca 2024 r.  

komisji Rady Miejskiej w Nowej Dębie:  

 

- Budżetowej, - Gospodarki Przestrzennej, Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa,  

- Oświaty i Kultury, - Sportu, Zdrowia, Spraw Statutowych i Społecznych. 

Miejsce posiedzenia: sala narad Urzędu Miasta i Gminy Nowa Dęba. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16:00, a zakończyło o godz. 18:20  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji oraz osoby uczestniczące, zgodnie  

z listami obecności stanowiącymi załączniki do protokołu. Posiedzeniu przewodniczył jako 

pierwszy Przewodniczący komisji Oświaty i Kultury - Stanisław Skimina, który powitał 

wszystkich uczestniczących oraz przedstawił proponowany porządek: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku. 

3. Opinia do projektów uchwał RM w sprawach: 

a) w sprawie przekazania do prowadzenia w drodze umowy Publicznej Szkoły Podstawowej 

im. Św. Jadwigi Królowej w Alfredówce, Stowarzyszeniu Veritas et Bonum z siedzibą w 

Alfredówce, 

b) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Nowa Dęba oraz określenia granic obwodów, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za pobyt dziecka w Żłobku Miejskim w Nowej Dębie, 

d) w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Nowa Dęba na 2024 rok, 

e) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia stawki takiej opłaty oraz zwolnienia z opłaty, 

f) uchylająca uchwałę w sprawie ustanowienia świadczenia na rzecz rodziny „bon żłobkowy”, 

g) w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania, 

h) w sprawie zmiany Statutu Samorządowego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Dębie, 

i) w sprawie zmiany Statutu Biura Obsługi Jednostek Samorządowych w Nowej Dębie, 

j) w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania porządku i czystości na terenie gminy, 

k) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, 

l) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości, 

m) w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Nowa Dęba w Stowarzyszeniu 

Lokalna Grupa Rybacka Puszczy Sandomierskiej w okresie programowania 2021-2027. 

4. Sprawy różne. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

Radna Barbara Jaskot przybywa na posiedzenie o godz. 16:10. 

Ad. 2.  

Radny Marian Tomczyk zgłosił propozycję zmiany kolejności opiniowania projektów uchwał, 

a dokładnie przesunięcie punktu g przed punkt c porządku obrad, na prośbę Kierownika 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Dębie. Zaproponowany porządek 

posiedzenia z uwzględnieniem zmiany został przyjęty bez uwag przez członków komisji. 

Ad. 3.   

Opinia do projektów uchwał RM w sprawach: 

a) przekazania do prowadzenia w drodze umowy Publicznej Szkoły Podstawowej im. Św. 

Jadwigi Królowej w Alfredówce, Stowarzyszeniu Veritas et Bonum z siedzibą w Alfredówce. 

Głos otrzymała Renata Bal – Dyrektor Biura Obsługi Jednostek Samorządowych w Nowej 
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Dębie, która przeczytała uzasadnienie do projektu uchwały. Przewodniczący obradom radny 

Stanisław Skimina oddał głos obecnej na sali Pani Monice Chmielewskiej – prezesowi 

stowarzyszenia, która przedstawiła obecną sytuację szkoły niepublicznej. Głos zabrał burmistrz 

– Wiesław Ordon, referując sytuację prawną, rozmowy z kuratorium w Rzeszowie, 

podkreślając, że jest to jedyny taki przypadek w Polsce. Ze strony rodziców obecnych na sali 

narad padło pytanie dot. byłego pracownika i rodzica jednocześnie, który jest obecnie bez 

pracy, co w sytuacji, gdy szkoła nie jest zlikwidowana, na co odpowiedział burmistrz, że mogła 

taka osoba odwołać się od wypowiedzenia, kierując się do sądu pracy. Radny Stanisław 

Skimina dodał na koniec, że zgodnie z ustawą Prawo oświatowe, po podjęciu uchwały 

o przekazaniu, opinię wydaje wojewoda i to on zdecyduje rękami kuratora o wyniku sprawy. 

W głosowaniu Komisja Oświaty i Kultury jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

b) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Nowa 

Dęba oraz określenia granic obwodów. Dyrektor BOJS odczytała uzasadnienie do projektu 

uchwały oraz przedstawiła opinię ZNP i kuratora – wszystkie pozytywne. Radny Wojciech 

Kasica pyta: „Po co obwody i przypisanie dzieci do konkretnej szkoły?” Burmistrz odpowiada: 

„Dzieci nie mogą zaginąć, istnieje obowiązek szkolny i obowiązek nauki”. W głosowaniu 

Komisja Oświaty i Kultury jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

g) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, 

 a także trybu ich pobierania, 

Maria Tomczyk z Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Dębie wyjaśnia, 

że w wyniku postepowania nadzorczego z dotychczasowej uchwały w tej sprawie usunięto 

zapisy ustawowe. Radny Stanisław Skimina pyta o warunki, np. kurs pierwszej pomocy 

medycznej. Komisja Sportu, Zdrowia, Spraw Statutowych i Społecznych pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

O godz. 16:40 radny Stanisław Skimina przekazuje przewodniczenie obradom 

przewodniczącemu Komisji Budżetowej - Dariuszowi Rogowi.  

 

c) zmiany uchwały w sprawie opłat za pobyt dziecka w Żłobku Miejskim w Nowej Dębie, 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Grzegorz Ordon. Po zakończonej dyskusji 

Komisja Oświaty i Kultury oraz Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

d) zmian w budżecie miasta i gminy Nowa Dęba na 2024 rok, projekt z uzasadnieniem 

przedstawiła Magdalena Skura - skarbnik gminy, po czym rozpoczyna się dyskusja i zadawanie 

pytań. Radny Wojciech Kasica wnosi o autopoprawkę dotyczącą wprowadzenia do budżetu  

zakupu stołów za 6000 zł zamiast planowanego wcześniej nagłośnienia dla Osiedla Poręby 

Dębskie. Radny Stanisław Rawski sugeruje, żeby następnym razem taki wniosek wpływał  

w formie pisemnej i nie był zgłaszany w ostatniej chwili przed sesją. Odbywa się głosowanie 

Komisji Budżetowej, która nie popiera autopoprawki a pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Jednocześnie wyraża stanowisko o przyjęciu zasad na następny raz: najpierw wniosek, 

burmistrz analizuje, radni głosują nad projektem i wszystko ma swój bieg, a nie dwa dni przed 

sesją. 

e) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki takiej opłaty oraz zwolnienia z opłaty. Skarbnik – Magdalena Skura odczytała  

uzasadnienie do projektu uchwały. Burmistrz – Wiesław Ordon wraz z skarbnik gminy 

wyjaśnili, że gmina dopłaciła w ubiegłym roku 400 tyś zł, a w bieżącym kwotę w wysokości 

100 tys zł. Proponuje się wzrost  2,50 zł (z 24,00 zł na 26,50 zł). Radny Dariusz Róg zwrócił 

się z pytaniem od kiedy będzie wzrost stawki. Odpowiadając na pytanie burmistrz 

poinformował, że od 01.09.2024 r. W dalszej dyskusji radny Stanisław Skimina zwrócił uwagę, 

że od 01.01.2025 r. będzie obowiązywał skup kaucyjny butelek PET a tym samym zmniejszy 

się ilość zbieranego plastiku. Radny Marian Tomczyk zwrócił się z pytaniem „Co ze 

zmieszanymi odpadami w Stalowej Woli, czy są segregowane pod kątem odzysku tylko nasze?” 
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Burmistrz wyjaśnił, że wszystkie odpady komunalne zwiezione z terenów pobliskich gmin 

podlegają segregacji pod kątem odzysku. Kolejno radny Stanisław Skimina zwrócił się z prośbą 

o udzielenie informacji, ile w gminie jest złożonych deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Odpowiedzi udzielił burmistrz informując, iż  

w deklaracjach złożonych przez właścicieli nieruchomości jest uwzględnionych ok. 13 tyś. 

osób, a zameldowanych na terenie gminy 17 tyś. mieszkańców, co można wnioskować, że 4 

tyś. osób jest poza systemem. W dalszej dyskusji radni proponowali i analizowali metody 

usprawnienia segregacji odpadów komunalnych. W głosowaniu Komisja Gospodarki 

Przestrzennej, Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa oraz Komisja Budżetowa 

jednomyślnie zaopiniowały projekt uchwały, natomiast od oddania głosu wstrzymał się radny 

Tomasz Dziemianko. 

f) uchylenia uchwały w sprawie ustanowienia świadczenia na rzecz rodziny „bon żłobkowy”. 

Uzasadnienie do projektu uchwały odczytała Elżbieta Gil – sekretarz gminy. W dyskusji radna 

Barbara Jaskot spytała, czy uchylenie uchwały podyktowane jest tym, iż nie ma chętnych.  

Burmistrz wyjaśnił, że obecnie jest 26 osób korzystających z bonu żłobkowego, natomiast od 

01.10.2024 r. będzie on zastąpiony programem „Aktywny Rodzic”. Komisja Budżetowa oraz 

Komisja Sportu, Zdrowia, Spraw Statutowych i Społecznych pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

h) zmiany Statutu Samorządowego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Dębie. Uzasadnienie 

do projektu uchwały odczytała Elżbieta Gil - sekretarz gminy (o godz. 17:40 posiedzenie 

opuścił radny Tomasz Dziemianko). Pytań do przedstawionego projektu uchwały nie było.  

W głosowaniu Komisja Sportu, Zdrowia, Spraw Statutowych i Społecznych jednogłośnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

i) zmiany Statutu Biura Obsługi Jednostek Samorządowych w Nowej Dębie. Uzasadnienie do 

projektu uchwały odczytała Elżbieta Gil - sekretarz gminy. Pytań do przedstawionego projektu 

uchwały nie było. W głosowaniu Komisja Sportu, Zdrowia, Spraw Statutowych i Społecznych 

jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

j) uchwalenia Regulaminu utrzymania porządku i czystości na terenie gminy. Uzasadnienie do 

projektu uchwały przedstawił kierownik Referatu Spraw Komunalnych – Mieczysław Nalepa. 

Pytań do przedstawionego projektu uchwały nie było. W głosowaniu Komisja Gospodarki 

Przestrzennej, Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

k) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

Uzasadnienie do projektu uchwały odczytał Mieczysław Nalepa, kierownik Referatu Spraw 

Komunalnych. Pytań do przedstawionego projektu uchwały nie było. W głosowaniu Komisja 

Gospodarki Przestrzennej, Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

l) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. Uzasadnienie do projektu uchwały 

przedstawiła Elżbieta Gil – sekretarz gminy. Pytań do przedstawionego projektu uchwały nie 

było. W głosowaniu Komisja Gospodarki Przestrzennej, Inwestycji, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

m) wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Nowa Dęba w Stowarzyszeniu Lokalna 

Grupa Rybacka Puszczy Sandomierskiej w okresie programowania 2021-2027. Uzasadnienie 

do projektu uchwały przedstawiła Elżbieta Gil – sekretarz gminy. Pytań do przedstawionego 

projektu uchwały nie było. W głosowaniu Komisja Gospodarki Przestrzennej, Inwestycji, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad.4.  

W sprawach różnych radni zwracali się do burmistrza w następujących sprawach bieżących: 

- Radny Stanisław Rawski: „Czy możemy, jako radni, dostać pismo z projektami, które czekają 

na realizację?” 
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- Radny Stanisław Skimina: „Czy są zmiany organizacyjne w zespołach wychowania 

przedszkolnego (inne nazwy)?” Burmistrz odpowiedział: „W związku z zawiadomieniem 

Kuratorium Oświaty, że pracują 5 dni w tygodniu zmieniamy je na punkty przedszkolne. To 

wymaga inwestycji, a nie zmiany zasad (od 01.09.2025 r)”. 

- Radny Marian Tomczyk: „Trzeba wytłumaczyć tym, co biorą bon żłobkowy, że będą zmiany”. 

Burmistrz: „Po uchwale rady miejskiej”. 

- Radna Stanisława Żarkowska: „Kiedy będzie kasa urzędu na parterze, pytają starsi ludzie?” 

Burmistrz odpowiedział: „Do końca roku lub I kwartał 2025 roku.” 

- Radny Dariusz Róg: „Założenie progu zwalniającego na ulicy Kilińskiego”. Co z ulicą 

Wczasową?” Burmistrz: „Muszą być zmiany w budżecie. Co do chodnika są projekty na 

Osiedlu Dęba i trzeba się zdecydować czy robimy gotowe projekty? Co ma priorytet? Rada 

Miejska decyduje, co do wydatkowania. 

- Radny Wojciech Kasica: „Co z drogą Dębską?” Burmistrz odpowiedział: „Droga nie 

powstanie. Są wymogi leśników.” 

- Radny Dariusz Róg: „Do którego momentu ulica Radosna to Radosna? Bo stoi otwarty 

samochód, kończy się utwardzenie” Dopowiada Radna Barbara Jaskot: „Podobno to samochód 

amerykańskiego żołnierza”. Burmistrz: „Sprawdzimy, zawiadomimy policję lub żandarmerię 

wojskową”. Radna Jaskot cytuje wiadomość mailową od mieszkańców, którzy boją się pożaru 

z baku. 

- Radny Stanisław Skimina: „Kiedy wykonane zostaną projekty placów zabaw?” Burmistrz: 

„do końca roku”.  

- Radny Stanisław Skimina: „Czy jest szansa na monitoring w Chmielowie i Jadachach w tym 

roku?” Burmistrz odpowiedział: „Jest szansa, brak pieniędzy”. 

- Radny Marian Tomczyk: „Kto ma wgląd w monitoring wizyjny z terenu całej gminy? Trzeba 

to uporządkować.” 

- Radny Wojciech Kasica: „Co z ubezpieczeniem?” Burmistrz odpowiedział: „Toczy się 

sprawa”. Skarbnik Gminy: „Było uzupełnianie szkody”. 

Ad. 5. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, przewodniczący Komisji Budżetowej – Dariusz Róg ogłosił 

zamknięcie połączonego posiedzenia komisji stałych RM. 

 

 

   Przewodniczący posiedzenia 

     Dariusz Róg 

            

  

 

Sporządziła: Krystyna Kłosowska-Szałaj 


